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Protokoll Lokala pensionärsrådet 
Nordost  

Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen, ÄVO  
 

Förmöte inför Lokalt pensionärsråd: måndag 15 april 2024, kl. 09.30-10.00 
 

Möte Lokalt pensionärsråd Nordost: måndag 15 april 2024, kl. 10.00-12.00  
 

Plats: Medborgarhuset, lokal Osborn i Gamlestaden. Besöksadress Brahegatan 11 

A.   
 

Närvarande: 
Bo Andrén    SPF seniorerna 

Torgny Johansson   PRO  

Birgitta Ljungström Bengtsson  PRO  

José Alévaro    SKPF 

Riitta Korhonen- Kellin  PRO, Bergsjöns Finska Förening 

Dragan Dobromirovic Serbiska pensionärsföreningen 

”Sindjelic” 

Maria Terins Avdelningschef Hälsofrämjande och 

förebyggande insatser 

Kerstin Hansson tf Avdelningschef, Myndighet, Ordförande 

Christer Persson  Sekreterare 

 

Inbjudna närvarande: 

Marina Johansson  ÄVO, ordförande nämnd (S) 

Peter Svensson  ÄVO, 1:e vice ordf. nämnd (V) 

Elisabeth Lamm   ÄVO, 2:e vice ordf. nämnd (KD) 

Anna Hagström   Utvecklingsledare Folkhälsa Nordost 

Maria Bouvin   Utvecklingsledare Folkhälsa Nordost 

Brigitta Thielin  Utvecklingsledare Åldersvänliga  

   Göteborg 

 

Frånvarande:  
Annelie Sjökvist   SKPF 

  

Dagordning: 
  

§1. Mötets öppnande samt fastställande av dagordningen  
Ordförande Kerstin Hansson hälsar alla välkomna till det lokala pensionärsrådet 

Nordost. Dagordningen godkänns efter tillägg under övriga frågor. Kerstin Hansson 

berättar att hon är tf avdelningschef för Avd Myndighet under tiden rekrytering 

pågår. Ann-Louise Östman har tillträtt en ny tjänst i en annan kommun. 
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§2. Föregående mötesprotokoll  

Föregående mötesprotokoll godkänns. PRO vill dock påpeka att det vid förra 

mötet kom upp att en skriftlig synpunkt skulle lämnas in gällande promenader 

i Nordost, vilket gjordes, men att ansvarig chef ännu inte har återkopplat. 

 

§3. Nämnd Hälsa hos seniorer i Nordost 

Anna Hagström och Maria Bouvin, utvecklingsledare folkhälsa i Nordost 

informerar om folkhälsotalen i SO Nordost. Bilaga bifogas 

 

Information lämnas att folkhälsan ser olika ut över staden. Även inom SO 

Nordost finns det skillnader.  

 

Ekonomi 

Det framgår att inkomsterna i snitt är lägre i SO Nordost mot resten av staden. 

I undersökningar framgår att en högre del av befolkningen i SO Nordost har 

svårare att klara löpande utgifter och framförallt oförutsedda utgifter mot 

resten av staden.  

 

Självskattad hälsa 

Äldre anger oftare sämre hälsa vid självskattning än yngre. Detta ökar också 

efter 85 års ålder. 

 

Nöjd med livet 

Vid självskattning gällande nöjdhet med livet framgår att det är höga siffror 

över staden. Dock visar det sig att en högre del av den manliga befolkningen i 

SO Nordost känner sig mindre nöjda med livet. Orsaken till detta är oklart. 

 

Lycka 

Upplevelsen av lycka för äldre i SO Nordost och resten av staden är högt. 

 

Levnadsvanor 

När det gäller alkohol och tobak ligger snittet i SO Nordost något högre än 

resten av staden. Andelen ökar för äldre i hela Sverige.  

 

Social hälsa 

Andel känsla av ensamhet är högre i SO Nordost än resten av staden. Detta 

gäller män i högre grad. Just ensamhet är något som har tagits upp för första 

gången i undersökningen. En orsak kan vara att kvinnor mestadels har lättare 

att söka nya sociala kontakter än män. Störst risk för att begå självmord är för 

män över 80 år. AC Maria Terins säger att Avd Hälsofrämjande och 

Förebyggande har fokuserat på män på den nya mötesplatsen i Angered på 

grund av denna orsak.  

 

Tillit och socialt stöd 

En högre andel av pensionärer i SO Nordost, i jämförelse med resten av staden 

framför att de saknar tillit samt praktiskt och emotionellt stöd i relation till 

andra. 
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Sjukdomar och skador. 65-79 

Pga av att sjukdomar och skador är högre i SO Nordost än resten av staden 

tillkom Angereds närsjukhus 

 

SPF seniorerna frågar vad som blir av den information som just har visats? 

Det svar som lämnas är att arbeta pågår kring vad staden kan göra tillsammans 

med invånarna själva samt andra organisationer.  

 

§4. Fika 

 

§5. Nämndledamöter 

Nämndledamöterna presenterar sig  

PRO och SPF Seniorerna framför att man i det Lokala Pensionärsrådet i SO 

Nordost saknar tjänsterepresentation från Hemtjänst samt Vård- och 

omsorgsboende, då de anser att mycket handlar om just dessa områden.  

Marina Johansson säger att det nu görs en utvärdering kring pensionärsråden 

och att denna synpunkt tas med. Hon säger vidare att det går bra att bjuda in 

andra tjänstemän vid specifika frågor. Detta har också gjorts i det lokala 

pensionärsrådet Nordost. Vidare säger Marina att nämnden behöver prata med 

pensionär kring att det blir fler som behöver hjälp med färre personal. 

 

PRO framför att det i vissa utsätta områden har dragits ner på service som 

vårdcentral, badhus, skola, bibliotek mm. Marina Johansson säger att ansvaret 

för sjukvård inte ligger hos Göteborgs stad men diskussioner pågår med 

politikerna i VGR-regionen kring detta. Gällande skola och de ungdomar som 

hotar att fara illa så arbetar staden med detta tillsammans med främst föräldrar 

men även med polis. När det gäller badhus finns Hammarbadet kvar. 

 

Gällande budget/ekonomi framgår tydligt att Marina Johansson och Elisabet 

Lamm har olika ståndpunkter kring storleken på de statsbidrag som staten 

betalar ut.  

 

PRO säger att det är viktigt att äldre får sina behov tillgodosedda men 

samtidigt får vi inte glömma de ungdomar som på grund av utsatthet kan bli 

kriminella. Marina Johansson säger att detta arbetas hårt med men finns ingen 

snabb lösning. Göteborgs stad har vaknat upp sent gällande radikalisering.  

 

PRO framför att det är svårt att få hemtjänst att fungera. En person har lämnat 

flera skriftliga synpunkter utan att ha fått något svar från förvaltningen. 

Elisabeth Lamm svarar att förvaltningen arbetar för bättre kontinuitet utifrån 

bedömningen att hemtjänst då skulle fungera bättre. Tanken är att man ska 

arbeta i mindre grupper. Det pågår ständigt ett arbete för att minimera brister. 

Marina Johansson säger att politiker och även representanter från t.ex. 

pensionärsorg. oftare får höra det som inte fungerar bra, men när man ser på 

nöjdheten i staden av hemtjänsten, framgår att merparten av besöken fungerar 

bra. Vidare säger Marina Johansson att det över tid har funnits brister gällande 

den minutstyrning i hemtjänst. Det är också viktigt att förvaltningen fortsatt 

arbetar med utb. för medarbetare genom det s.k. Äldreomsorgslyftet.  
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En av pensionärsorg. frågar om det är planerat några nedskärningar gällande 

personal. Marina Johansson svarar att det inte finns några beslut fattade att 

skära ner på personal. Däremot är det svårt med rekrytering. 

 

PRO undrar varför man inte har telefontid där man kan lämna synpunkter på 

hemtjänst. Ordförande svarar att inkomna skriftliga synpunkter oftast har 

föregåtts av flera telefonsamtal innan de blir skriftliga. Avd. Myndighet har 

funnit att soc.sekr. äldre behöver göra fler uppföljningar hos personer med 

beviljade insatser för att tidigt fånga upp synpunkter. En del i detta är att 

öppna mottag i varje stadsdel dit man kan vända sig med frågor. Hittills har 

mottag i Stadsområde Sydväst o Hisingen öppnat. Nu kommer även ett mottag 

i Nordost att öppna och efter det ett i Centrum. Önskar man hjälp i sitt dagliga 

kan man ringa Kontaktcenter på 031- 365 00 00 och slussas då vidare. 

 

PRO undrar över finskspråkighet på vård- o omsorgsboende (VoB). Marina 

Johansson svarar att det idag finns VoB där man erbjuder finskspråkighet. Det 

kan även på andra boende finnas medarbetare som pratar finska men det är då 

få. Det är svårt idag att rekrytera medarbetare som pratar finska.  

 

Serbiska pensionärsföreningen ”Sindjelic” säger att det finns pensionärsråd 

både i staden och i regionen och frågar hur staden och regionen samverkar 

kring gemensamma frågor för äldre? Marina Johansson svarar att det hela 

tiden finns samverkan både på politisk och tjänstemannanivå för att kunna 

samverka allt bättre kring äldre personer. Detta är ett pågående arbete där alla 

måste bli bättre.  

 

Den Serbiska pensionärsföreningen ”Sindjelic” säger också att det bör finnas 

fler äldre inom politiken. Nämndledamöterna instämmer i detta.   

 

Pensionärsföreningarna frågar vad orsaken är till att det inte finns politiker på 

lokala pensionärsråden? Marina Johansson och Elisabeth Lamm säger båda att 

detta tas med till den utvärdering som pågår gällande pensionärsråden i 

förvaltningen.  

 

§6. Personalförsörjning hemtjänst samt vård- och omsorgsboende (VoB) i 

Nordost samt kö till VoB. 

 

Ordförande informerar att väntetid för ett första erbjudande om plats på ett 

vård- och omsorgsboende (VoB) är i dagsläget mellan 4-7 veckor i staden. 

Tiden för erbjudande är något lägre i SO Nordost. 

 

Personalläget inför sommaren är helt ok för både hemtjänst samt VoB 

 

Den Serbiska pensionärsföreningen ”Sindjelic” vill påpeka att personal inom 

ÄVO är generellt mycket bra. De är duktiga och engagerade.  

 

En fråga uppkommer kring hyreskostnad på VOB. Svaret är att det finns 

skillnader i hyra på olika VOB. När man blivit erbjuden lägenhet är det bäst 
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att den enskilde frågar administrationen i Göteborgs stad som hanterar den 

enskildes fakturor. Viktigt är att alltid ansöka om bostadstillägg. 

 

§7. Övriga frågor 

SPF Seniorerna tar upp att det borde ha varit ett nyval av ordförande efter 

Ann-Louise Östman  

Beslut fattas att välja ordförande vid nästa lokala pensionärsråd Nordost i 

september 2024.  

 

§8. Nästa möte  

Nästa lokala pensionärsråd Nordost kommer att vara 2024-09-16 kl. 10.00-

12.00 med möjlighet till förmöte 09.30-10.00. Lokal för mötet är 

Medborgarhuset, lokal Osborn i Gamlestaden.  

Besöksadress: Brahegatan 11A.   

 
 
Sekreterare    tf Ordförande 
 
Christer Persson   Kerstin Hansson 
 
 

Information om ÄVO:s pensionärsråd: 
https://goteborg.se/wps/portal?uri=gbglnk%3a2020121710226967 

 

För generella frågor om ÄVO:s pensionärsråd kontakta gärna 
Birgitta Thielen, utvecklingsledare civilsamhälle  
e-post: birgitta.thielen@aldrevardomsorg.goteborg.se   
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